



مصرف الإمارات العربية المتحدة المركزي
CENTRAL BANK OF THE U.A.E.

The Higher Sharia Authority at the Central Bank Held Its Forth Meeting

For Immediate release

2nd July 2018

The Higher Sharia Authority (HSA) for financial and banking activities in the UAE held its forth meeting on 24th -25th June 2018. The meeting was chaired by His Eminence Sheikh Dr. Ahmad Bin Abdulaziz Al Hadad, the Chairman Higher Sharia Authority, and attended by Their Eminence the members of the HSA,

Sheikh Prof. Dr. Jasim Ali Al Shamsi,
Sheikh Issam Muhammad Ishaq,
Sheikh Dr. Oznan Hasan, and
Sheikh Dr. Usaid Muhammad Adeb Al Kilani.

The HSA discussed a number of matters related to prudential standards and guidance for the banking system in the UAE. The HSA passed a number of resolutions and directives related to the Sharia aspects of these standards taking into consideration the requirements of Islamic financial institutions (IFIs).

The HSA has also discussed the draft standard regarding Sharia governance of Sukuk issuance, regulating the Sharia procedures of this important Islamic financial instrument.

Based on the recommendations adopted by international bodies to promote Sharia governance in IFIs, the HSA reviewed a draft standard on External Sharia Audit for Islamic financial institutions, in line with the application of international best practice.

الهيئة العليا الشرعية للمصرف المركزي تعقد اجتماعها

الرابع

للتشور الفوري

2 يوليو 2018

عقدت الهيئة العليا الشرعية للأنشطة المالية والمصرفية في دولة الإمارات اجتماعها الرابع بتاريخ 24-25 يونيو 2018 برئاسة فضيلة الشيخ د. أحمد عبد العزيز الحداد، رئيس الهيئة العليا الشرعية، وحضور أصحاب الفضيلة أعضاء الهيئة،

فضيلة الشيخ أ.د. جاسم علي الشامسي
فضيلة الشيخ عصام محمد إسحاق
فضيلة الشيخ د. عزنان حسن
وفضيلة الشيخ د. أسيد محمد أديب كيلاني.

وقد استعرضت الهيئة العليا الشرعية عددا من الموضوعات، تتعلق بمعايير وإرشادات احترازية للنظام المصرفي في الدولة. وأصدرت الهيئة قرارات وتوجيهات تتعلق بالجوانب الشرعية لهذه المعايير والإرشادات، أخذة في الاعتبار متطلبات المؤسسات المالية الإسلامية.

كما ناقشت الهيئة مسودة معيار بشأن الحوكمة الشرعية لإصدارات الصكوك، والذي ينظم الإجراءات الشرعية لإصدار هذه الأداة المالية الإسلامية الهامة.

وبناء على التوصيات التي اعتمدها هيئات دولية لتعزيز الحوكمة الشرعية في المؤسسات المالية الإسلامية، استعرضت الهيئة مسودة معيار بشأن التدقيق الشرعي الخارجي للمؤسسات المالية الإسلامية، تماشيا مع تطبيق أفضل الممارسات الدولية.



In order to issue a comprehensive Sharia governance standard, the HSA also discussed additional standards for Sharia governance concerning independence, consistency of opinions and charters that organize the work of internal Sharia control committees in the IFIs.

The HSA completed the discussion of the remaining topics listed on its agenda, as well as other topics, and took appropriate decisions in this regard.

مصرف الإمارات العربية المتحدة المركزي
CENTRAL BANK OF THE U.A.E.

وبهدف إصدار معيار حوكمة شرعية شامل، ناقشت الهيئة معايير إضافية للحوكمة الشرعية تهم قضايا استقلالية لجان الرقابة الشرعية الداخلية في المؤسسات المالية الإسلامية وتناسق الآراء واللوائح التنظيمية لهذه اللجان.

واستكملت الهيئة مناقشة باقي الموضوعات المدرجة على جدول أعمالها والموضوعات الأخرى المستجدة واتخذت القرارات المناسبة بشأنها.

-انتهى-

-Ends-